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سرویس سیاسی- 
 روزنامه اصلاح طلب اعتماد روز گذشــته در گزارش اقتصادی خود با عنوان »بازگشت دستمزد کارگران به زیر 
100 دلار « نوشت: » مقایسه ميزان دستمزد پرداختي به کارگران در سه سال اخير با ميزان رشد نرخ دلار حاکي از 
آن است که »دستمزد واقعي« کارگران به ارقام زیر 100 دلار بازگشته است... در سال های ابتدایي دهه ۹0، مقایسه 
دستمزدها با نرخ دلار حاکي از یک رابطه منطقي ميان کاهش ارزش پول ملي با افزایش دستمزدها بود، اما در سه 

سال اخير این موضوع برعكس شده است«.
این روزنامه حامی دولت در ادامه نوشت: »در سال ۹0 ميزان حداقل دستمزد کارگران حدود ۳0۳ هزار تومان 
تعيين شده بود که با توجه به نرخ دلار 1۸00 توماني در آن زمان، بيش از 1۸0 دلار مي شد اما حالا قدرت خرید 

حداقل دستمزد به شدت افت کرده و به اعداد زیر 100 دلار رسيده است«.
گفتنی است روحانی ۷ سال پيش در ۲۷ خرداد 1۳۹۲ و در اولين نشست مطبوعاتی خود افزایش دستمزد کارگران 
بر اساس نرخ تورم را نه تنها یک وعده انتخاباتی که حق قانونی کارگران دانسته بود. وی در پاسخ به خبرنگاری که 
پرسيده بود برنامه فوری شما برای تحقق وعده ای که پيش از انتخابات درخصوص تعيين دستمزد متناسب با نرخ 
تورم مطرح کردید چيست؟ گفت: این وعده من نيست، قانون می گوید که حقوق مزدبگيران باید بر مبنای نرخ تورم 
تعيين شود. در حال حاضر برابری دستمزد و تورم وجود ندارد و دستمزد ها از نرخ تورم کمتر است و بنابراین باید 
این فاصله برطرف شود.روحانی تاکيد کرده بود: دولت تدبير و اميد تلاش می کند تا اجرای این قانون را عملياتی کند.

انتساب مشکلات به عملکرد دولت،خطای نابخشودنی است!
روزنامه آرمان در یادداشتی با عنوان »از دستاوردها عصبانی نباشند!« به قلم اکبر ترکان، مشاور سابق رئيس جمهور 
نوشت:»ســؤال از رئيس جمهور حق نمایندگان است و مانعي ندارد. امضاهاي جمع آوري شده به این منظور هم در 
ادامه نامه 1۲ رئيس کميسيون هاست. آنها مي خواهند بگویند همه اشكالات کشور ناشي از تصميماتي است که به 
آقاي رئيس جمهور مربوط مي شود، درحالي که غفلت کرده اند از اینكه یک دشمن غدار، با نهایت ظرفيت هایش با ما 
دشمني مي کند که ایالات متحده است. به نظرم فراموش کردن ایالات متحده، فراموش کردن دشمني هاي ترامپ، 
فراموش کردن دشمني هاي صهيونيست ها و اقدامات شان، که دائما به کشور ما ضربه مي زنند، فراموش کردن این 
تهدیدات و متوجه کردن اینكه این اشكالات ناشي از تصميمات آقاي رئيس جمهور است یک خطاي نابخشودني است«.
ترکان در ادامه نوشت:»پيشنهاد مي کنم از دستاوردها عصباني نباشند. از دستاوردها حمایت کرده و همه بدان 
افتخار کنند...کارهایي که در دولت، وزارتخانه ها و همين طور در دستگاه هاي دیگر انجام شده، قابل توجه و تقدیر است«.

مقامات ارشد دولت روحانی که در دولت های گذشته نيز پست های ارشد مدیریتی داشتند، در رقابت های انتخاباتی 
ریاست جمهوری در سال ۹۲ تاکيد داشتند که تحریم ها حداکثر ۲0 الی ۳0 درصد در ایجاد مشكلات سهيم است 
و ۷0 الی ۸0 درصد مشكلات ناشی از سوءمدیریت در دولت است. این طيف حالا به جای گزارش عملكرد، با انكار 
سهم دولت در ایجاد وضع موجود، قصور و تقصيرهای دولتمردان را به پای تحریم می نویسند. برخلاف ادعای ترکان، 
انتساب مشكلات به عملكرد دولت،خطای نابخشودنی نيست، بلكه خطای نابخشودنی آن است که مسئوليت اقدامات 

خود را نپذیریم و با فرافكنی، آن را به گردن دیگران بيندازیم. 
تقلا برای پوشاندن خطای اعتماد به آمریکا با ۲ ترفند

روزنامه دولتی ایران دیروز در یادداشــت ، گزارش و گفت وگوهایی مواضع مخدوش ظریف در مجلس را تكرار و 
پمپاژ کرد. 

مرتضی مبلغ، فعال اصلاح طلب به ارگان دولت گفت: »درخصوص سياســت خارجی نظام این مســئله واضح و 
روشن است که این سياست نه صرفا توسط دولت و وزیر امور خارجه بلكه در سطح کلی حاکميت تعيين و پيگيری 
می شود. گرچه دولت و دستگاه دیپلماسی از عناصر مهم در تعيين این سياست ها هستند اما نه می توان آنها را تنها 

تصميم گير این ميدان دانست و نه می شود جمع بندی نهایی را منتسب به آنها کرد.«
محمد صدر، عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام نيز به این روزنامه گفته است: »آنها که اطلاعی از ساختار 
حقوقی و حقيقی تصميم  سازی ها در عرصه سياست خارجی و بخصوص موارد و موضوعات مهم دارند، می دانند 
که مسائل مهم این حوزه ابتدا در شورای عالی امنيت ملی بحث و بررسی می شود که اعضای آن از جمله رؤسای 
سه قوه مشخص است. نكته مهم دیگر اینكه سياستگذاری ها در شورای عالی امنيت ملی وقتی به تصویب می رسد 
برای اجرایی شــدن باید به تایيد رهبری انقلاب برســد و در حقيقت تا این تایيد حاصل نشــود، سياست ها وارد 
مرحله اجرایی نمی شود. بنا بر این تصميم گيری درباره موضوعات مهمی همچون امضای برجام یا خروج از آن یا 
سياست های منطقه ای موضوعاتی نيستند که وزارت خارجه به صورت مستقل خودش تصميم بگيرد و خودش هم 
اجرا کند. البته که وزارت خارجه با بحث های کارشناسی خود زمينه اجرای سياست ها را تنظيم و تسهيل می کند.«

طيف اصلاح طلب به ســياق رویكــرد تحریف آلود ظریف در مجلس، تقــلا دارد خطای اعتماد دولت و تيم 
مذاکره کننده به آمریكا و اروپا در برجام و پســابرجام و عبور آنها از خطوط قرمز را با کوچک نمایی نقش دولت 
و وزارت خارجه در سياســت خارجی و برجسته نمایی نهادهای دیگر پنهان کند تا بار مسئوليت خسارت محض 
توافق هسته ای ایران و 1+5 را بر دوش نگيرد اما ظریف اعتراف کرده است که »ما نتوانستيم برخی خطوط قرمز 
را ]در توافق هسته ای[ حفظ کنيم.« این اعتراف نشان می دهد تكاپوی مدعيان اصلاحات فریبكارانه  و فرافكنانه 
اســت و این طيف باید پاسخگوی خســارات سنگين ناشی از سوزاندن فرصت های داخلی پای وعده های نسيه و 

پوچ آمریكا و اروپا باشد.
محمد صدر همچنين گفته است: »آقای ظریف و شهيد سليمانی هم به لحاظ عاطفی و هم فكری بسيار به 
هم نزدیک بودند... منتقدان اطلاعات خود را تكميل کنند و بدانند که موفقيت های منطقه ای ما مرهون تلاش ها 

و هماهنگی ها، شجاعت و درایت ظریف و سليمانی است.«
ســردار بصير، قاسم سليمانی ۹ اسفند ۹۷ در مراســم گراميداشت ۶500 شهيد استان کرمان گفت؛ »برای 
دشمن، این برجام، سه ضلعی است نه یک ضلعی. اوباما فكر می  کرد به مرور زمان به دو ضلع دیگر می  رسد، اما 
آدم عجولی که آمده، اصرار دارد به سرعت برسد و تصورش این بود که می  رسد. اینكه اصرار می  کنند بر برجام ۲ 
در منطقه، برای این است که می خواهند این تحرکی را که از ایران اسلامی به جهان اسلام روح و جان داده، این 
خونی را که در عالم اسلامی جریان پيدا کرده، بخشكانند. هدف این است که این قدرت ناب اسلامی در برجام ۲ 
خشكانده شود. اگر العياذبالله ما رفتيم و در برجام ۲ شرکت کردیم، به همين تمام می شود؟ نه، برجام اصلی در 
داخل ایران است. تلاش آنها به اینجا منتهی نخواهد شد و برجام سه هم خواهند داشت، چون دشمنان معتقدند 

که چشمه باید خشكانده شود و این چشمه، ایران است.«
تقلای مدعيان اصلاحات برای پوشاندن خطای تيم مذاکره کننده با برجسته  سازی مراودات ميان سردار سليمانی 

و ظریف در حالی است که سيد الشهدای مقاومت به ما آموخت به آمریكا و اروپا اعتماد نكنيم.
FATF دروغ تسهیل مبادلات بانکی با

روزنامه دنيای اقتصاد دیروز در مطلبی نوشت: »وقتی حاضر نيستيم به گروه ویژه اقدام مالی )FATF( بپيوندیم که 
مبادلات بين المللی را تسهيل می کند، جز خودتحریمی چه نامی بر آن می توان گذاشت؟ در چنين ساختاری طبيعی 
است که گروهی صاحب منافعی می شوند که حاصل کارآمدی آنان نيست و همان ها هستند که در سطوح مختلف 
جای می گيرند و تغييرات را مشكل تر می کنند. البته برخی امتيازات سياسی را رهاورد مناسب برای کشور می دانستند. 
اما من از حرفه سياسی سردرنمی آورم؛ به همين دليل وقتی با ابزار اقتصادی وجوه سياسی را ارزیابی می کنم به تحليل 
متفاوتی می رسم. زمانی که نمی توانيم پولمان را جابه جا کنيم یا برای زندگی و روند عادی کشور مجبوریم واردات 

یا صادراتمان را به اشكال غيرمتعارف جابه جا کنيم، چگونه می توانيم از رهاوردهای سياسی به نيكی یاد کنيم؟«
 FATF .مبادلات بانكی را تسهيل می کند، یک کذب محض از سوی مدعيان اصلاح طلبی است FATF این ادعا که
اسفند ۹۷با انتشار گزارشی صراحتاً اعلام کرد که اجرای مؤثر تحریم های مالی هدفمند و شناسایی مسيرهای ایران 
برای دور زدن تحریم را ذیل رسالت مقابله با  اشاعه تسليحات کشتار جمعی خود تعریف کرده و با جدیت تمام در 

پی اجرای آن است.
استيو منوچين، وزیر خزانه داری آمریكا نيز تيرماه سال گذشته در نشست کارگروه اقدام مالی، به طور رسمی   اعلام 

کرد که FATF اقدام به پيشگيری از دور زدن تحریم ها می کند.
خوان زاراته، معاون ســابق وزارت خزانه داری آمریكا نيز چندی پيش گفته بود: برای قرار دادن ایران در تنگنا و 
سخت تر کردن شرایط برای این کشور، به حضور کاملFATF نياز است. برای اینكه ایران از نظام مالی منزوی شود، 

لازم استFATF برای تایيد قضاوت هایی پيرامون نظام مالی ضد پولشویی و مبارزه با  تروریسم مداخله کند.
مایک پمپئو، وزیر خارجه آمریكا نيز مهر ۹۸ از عدم تصویب لوایح FATF توسط ایران به شدت انتقاد کرد و مدعی 
شــد که اقدامات ایران تهدیدی برای امنيت جهانی به شــمار می آید. طيف بزک کننده FATF باید روشن کنند که 
همكاری یكطرفه با این نهاد مدعی مبارزه با پولشویی و تأمين مالی تروریسم چه آورده ای جز تعهد و زیان و خسارت 

برای کشور داشته است؟
قاطبه مردم باید فدای اقتصاد لیبرالیستی شوند! 

روزنامه اصلاح طلب شــرق روز گذشته در یادداشــت سرمقاله خود با عنوان »آدرس غلط برای یافتن مقصران 
اقتصاد« به قلم سيدمصطفی هاشــمی طبا نوشت: »شــرایط اقتصادی فعلی ایران نه خوب است و نه قابل دفاع. به 
همين روی، به جای آنكه فقط دنبال مقصران این وضع بگردیم، باید دنبال طراحی روش ها و سياست هایی باشيم که 

بتواند شرایط اقتصادی را بهبود بخشد.«
نویسنده در این روزنامه به ارائه آدرس غلط در باره وضعيت اقتصادی پرداخته و کوشش کرده تا تلویحا دولت 
تدبير و اميد را از انتقادها نسبت به وضعيت اقتصادی امروز تبرئه کند: »متأسفانه گرچه افراد و گروه هایی]!![ در 
نهان و به صورت خصوصی راه حل هایی سياســی- اقتصادی را تبيين می کنند، اما هيچ کدام از آنها برنامه بهبود 
اقتصــادی ارائه نمی دهند و فقط بعضا نظریه هایی اعلام می کنند و اگر هم چنين کنند تبعات مثبت و منفی آن 

 را ارائه نكرده...«
هاشمی طبا که در انتخابات ریاست جمهوری 1۳۹۶ از جمله نامزدهای انتخابات بود از نامزدی انصراف نداد، 
اما اعلام کرد به حســن روحانی، رئيس جمهور فعلی و دیگر نامزد انتخابات رأی خواهد داد. نكته قابل تامل این 
است که چرا کسانی که در دولت های مختلف از آغاز انقلاب تاکنون مسئوليت های مهمی داشته اند اکنون خود 
به عنوان منتقد وضعيت موجود ظاهر می شــوند؟ این روند در ميان طيف موســوم به اصلاح طلب و روزنامه های 

زنجيره ای خيلی زیاد دیده می شود.
برای نمونه دو روز قبل در همين روزنامه شرق عباس آخوندی که ۶سال وزیر راه و شهر سازی بوده و در دوره 
او هيچ خانه ای ســاخته نشــد به وضعيت اکنون آشفته بازار مسكن پرداخته بود. برخی از مسئوليت های هاشمی 
طبا عبارتند از: در دولت های شــهيد محمدجواد باهنر و ميرحسين موسوی وزیر صنایع، و در دولت دوم هاشمی 
رفسنجانی و دولت اول سيد محمد خاتمی )از سال 1۳۷۲ تا 1۳۸0( معاون رئيس جمهور و رئيس سازمان تربيت 
بدنی بوده است. او همچنين از 1۳۶5 تا 1۳۶۷ و از 1۳۷5 تا 1۳۸۳ رئيس کميته ملی المپيک جمهوری اسلامی 
ایران بود. او هاشمی طبا در فروردین 1۳۹۳، طی حكمی از سوی محمود گودرزی، وزیر ورزش و جوانان وی را به 

عنوان مشاور خود در امور زیربنایی، سرمایه گذاری و توسعه زیر ساخت های ورزش کشور معرفی کرد.
در نهایت هاشــمی طبا در این سرمقاله گفته است که راه چاره این است که قاطبه مردم امروز زیر چرخ های 
اقتصاد ليبراليســتی له شوند تا فردا بهتر شود: »در سياست های ليبراليستی مانند آنچه در زمان امپراتور ميجی 
در ژاپن اتفاق افتاد، قاطبه مردم به بدترین حالت زندگی دچار و قربانيان زیادی فدای آینده ژاپن شدند و بدین 

ترتيب با اتخاذ سياست های اقتصاد ليبراليستی ژاپن به شكوفایی اقتصادی رسيد.«

آذر خبر داد:

تشکیل هیئت حسابرسی ویژه 
برای برگشت ارز حاصل از صادرات

رئیس  دیوان محاسبات از تشــکیل »هیئت حسابرسی ویژه جهت 
رسیدگی و نظارت بر شرکت ها جهت بازگشت ارزهای صادراتی« خبر داد.

عادل آذر رئيس دیوان محاســبات کشور، در گفت وگویی به اقدامات این دیوان 
برای برگشت ارز حاصل از صادرات اشاره کرد و گفت: از آنجا که حوزه های صادراتی 
را عمدتاً بخش خصوصی و پتروشيمی ها پوشش می دهند به طور مستقيم در حوزه 
رسيدگی و نظارت دیوان محاسبات نيستند، چراکه دیوان بر عملكرد مالی دستگاه هایی 

نظارت دارد که از بودجه کل کشور استفاده می کنند.
وی از تشكيل »هيئت حسابرسی ویژه جهت رسيدگی و نظارت بر شرکت ها جهت 
بازگشت ارز صادراتی« خبر داد و افزود: این هيئت از طریق دستگاه های متولی دولتی، 
موضوع مذکور را مورد بررسی قرار می دهد تا مشخص شود کداميک از دستگاه ها در 

بازگشت ارز صادراتی کوتاهی کرده اند.
آذر که با خبرگزاری خانه ملت گفت وگو کرده است، ادامه داد: »هيئت حسابرسی 
ویژه نحوه برگشت ارز حاصل از صادرات« این شرکت ها به تازگی تشكيل شده است 

و هنوز گزارشی خروجی برای ارائه ندارد.
به گفته رئيس دیوان محاسبات کشور اکثر شرکت هایی که برگشت ارز حاصل 
از صادرات آنها دچار مشــكل شده است خصوصی هستند و این مهم حتی شامل 

شرکت های پتروشيمی نيز می شود.

گلایه صادركنندگان 
از بخشنامه های بانک مركزی

رئیس  کمیســیون صادرات و واردات اتاق بازرگانی فارس با گلایه 
صادرکنندگان از بخشنامه های بانک مرکزی گفت:  سودجویی برخی از 

ارز ۴۲۰۰ تومانی را نباید پای همه صادرکنندگان حساب کرد.
به گزارش خبرگزاری تســنيم از شــيراز، خســرو فروغان، در جلسه 
کميســيون صادرات، واردات و گمرک این اتاق اظهار داشــت: در شرایط 
کنونی که اقتصاد ما به دلایل مختلفی از جمله تحریم ها و بيماری کرونا 
دوران ویژه ای را ســپری می کند بانک مرکزی نيز مسير را برای صادرات 
و فعاليــت بخش خصوصی ســخت کرده و مشــكلات فراوانــی را برای 

صادرکنندگان و واردکنندگان ما ایجاد کرده است.
وی افزود: تجار ما با سختی های فراوان بازارهایی را در خارج از کشور 
ایجاد کرده اند اما تصميم گيرانی با صدور بخشــنامه و دســتورالعمل های 

داخلی تمام هزینه های تجار ما را از بين می برند.
فروغان اظهارداشت: بازرگانان ما برای برگشت ارز به کشور مشكلاتی 
دارند که نقل و انتقــالات بانكی و جابه جایی پول برای صادرکنندگان از 

طریق صرافی ها با اختلال و از طریق بانک ها امكان پذیر نيست.
رئيس کميسيون صادرات، واردات و گمرک اتاق بازرگانی فارس اضافه 
کرد: همچنين تعدد ســامانه های ارزی و نرخ های متفاوت ارز بين بازار و 
سامانه نيما از دیگر مشكلات صادرکنندگان برای عرضه ارز در سامانه است.
وی افــزود: مجموعه بخش دولتی و بانک مرکزی باید به تجار واقعی 
که سابقه و شناسنامه دار هستند، اعتماد کند و چرخه صادرات و واردات 
را برای فعاليت صادر کنندگان و واردکنندگان باز کنند که در این صورت 

ارز نيز به کشور بازگردانده خواهد شد.
فروغان با برشماری مشكلات صادرات و صادرکنندگان اظهار داشت: 
بحث دیگر صادرکنندگان برای بازگشت ارز تهاتر است که بر اساس اعلام 
دولــت هر صادرکننده باید در ازای صــادرات خود کالا وارد کند که این 
موضوع نيز مشكل ساز است زیرا بسياری از صادرکنندگان ما واردکننده 

نيستند.
فروغان عنوان کرد: این درحالی اســت که در برخی از مواقع ممكن 
است کالایی که صادرکننده تصميم به واردات آن دارد در گروه صادرات او 
نباشد که استفاده از کارت بازرگانی دیگر و یا هر گونه اقدام در این زمينه 
امكان پذیر نيســت لذا این موضوع زمانی درست است که به صادرکننده 

اجازه داده شود تا کالای خود را صادر و بر اساس نياز بازار وارد کند.
وی تصریــح کرد: دولت باید اجازه بدهد بخــش خصوصی نياز بازار 
را شناســایی و بر اســاس آن روند صادرات و واردات روان سازی شود تا 
واردکنندگان بتوانند بر اساس نياز بازار کالا و در واقع ارز وارد کشور کنند.
فروغان افزود: این درحالی اســت که زمانــی که به واردکننده اجازه 
واردات کالا به صورت قانونی داده نشــود افرادی تحت عنوان قاچاق سود 
برده و کمبود بازار را جبران می کنند که حضور کالای قاچاق در بازار نشان 

دهنده این است که ارز به صورت غير قانونی از کشور خارج شده است.
وی بيان کرد: صادرات کالا مشكلات متعددی دارد که باید همه آنها 
رادر نظــر گرفت به عنوان مثال در چند روز اخير کشــور چين به بهانه 
تحریم ها سختگيری هایی بر کشتيرانی ایران انجام داده اند و اجازه حرکت 
به کشــتی های ایرانی حامل کالا را نمی دهند که رفع این مشكل نيز باید 

از طریق وزارت امورخارجه پيگيری شود.
عضــو هيئت نمایندگان اتاق بازرگانی فارس با بيان اینكه متاســفانه 
صادرکننــدگان ما به هــر جایی می روند با در بســته روبرو می شــوند 
اظهارداشــت: اگــر صادرکننده اجازه صادر کردن کالای خود را داشــته 
 باشــد به طــور حتم به هر وســيله ای که باشــد ارز خود را به کشــور

بازمی گرداند. 

میزان پاداش كاهش مصرف برق
 در تهران اعلام شد

 مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ گفت: مشترکان 
با کاهش 1۰ درصدی مصرف برق می توانند شــاهد کاهش ۲۰ درصدی 

هزینه قبوض خود باشند.
به گزارش خبرگزاری تســنيم، حســين صبوری، در نشست خبری درباره 
وضعيت مصرف برق در کشــور اظهار داشــت: مدیریــت مصرف برق به معنای 
کم مصرف کردن یا مصرف نكردن نيست، بلكه مشترکان در ساعات اوج مصرف 
که از ســاعت 1۲ ظهر تا 1۶ و از ســاعت ۲0 شب تا ۲۳ است، از روشن کردن 
وسایل برقی پرمصرف مثل اتو، ماشين لباسشویی، جاروبرقی و. .. خودداری کنند.
وی افزود: مشترکان، دمای کولرهای گازی را روی ۲5 درجه و دور کولرهای 
آبــی را روی دور کند بگذارند. مشــترکان با کاهــش 10 درصدی مصرف برق 

می توانند شاهد کاهش ۲0 درصدی هزینه قبوض خود باشند.
مدیرعامل شــرکت توزیع نيروی برق تهران بزرگ با بيان اینكه ۷0 درصد 
مشــترکان الگوی مصرف را رعایت می کنند، گفت: در شهر تهران در فصل گرم 
ســال الگوی مصرف ۳00 کيلووات ساعت و در بقيه سال ۲00 کيلووات ساعت 
اســت و تمامی کسانی که امسال نسبت به سال گذشته استفاده از برق خود را 
کاهش دهند و زیرالگو، مصرف کنند به ازای هر کيلووات ساعت کاهش استفاده، 
۶0 تومان پاداش خوش مصرفی دریافت می کنند که در همين زمينه در سال ۹۸ 

به ميزان شش ميليارد تومان این نوع پاداش از مردم دریافت نشد.
صبوری متوســط مدت زمان خاموشی به ازای هر مشترک در طول سال را 
در پایان سال ۹۸ به ميزان 1۸0 دقيقه اعلام کرد و افزود: این ميزان اکنون به 
1۲0 دقيقه رســيده و در برنامه داریم که در پایان سال 1400 به ۸0 دقيقه در 
ســال به ازای هر مشترک برسد. همچنين از سال ۹۶ به بعد با مدیریت مصرف 
صورت گرفته رشــد پيک مصــرف تهران از چهار درصد بــه یک و نيم درصد 

کاهش یافته است.

درمکتب امام

خودتان را امتحان کنید
توجه کنيد که قلم های شــما و زبان های شما مسلسل نباشد و به 
ســينه این جوان های ما وارد بشود، و آن وقت بگویيد که به ما حمله 
شده است! شما هم حمله کردید... قبل از اینكه به نطق ها بروید و قبل 
از اینكه مقاله ها بخواهيد بنویســيد و قبل از اینكه تيترها را بخواهيد 
درشت بنویسيد، با خودتان خلوت کنيد و ببينيد که برای چه این کار 
را می کنيد؟ مقصد شــما چه است؟ شما حق را برای حق می خواهيد، 
یــا حــق را از رقبای خودتان نمی پذیرید؟ باطــل را برای باطل از آن 
متنفر هستيد؟ یا باطل را از دوستان خودتان می پذیرید؟ شما خودتان 

را امتحان کنيد.
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وزارت  و  مجلس  مشــترک  نشست 
صمت با موضوع راهکارهای رفع مشکلات 
ارزی کشور با حضور رئیس  مجلس برگزار 

شد.
به گزارش خبرگزاری مهر، نشست مشترک 
مجلس و وزارت صمت با موضوع راهكارهای رفع 
مشــكلات ارزی کشور با حضور رئيس  مجلس 

برگزار شد. 
رئيس  مجلس شــورای اسلامی در نشست 
با سرپرســت وزارت صنعــت، معدن و تجارت 
بــر ضرورت تشــكيل جلســه مشــترک بين 
روســای کميســيون های اقتصــادی مجلس 
و مســئولان اقتصادی دولت بــه منظور رفع 
مشكلات ارزی کشور، حمایت از صادرکنندگان 
و ورود ارز حاصــل از صــادرات به چرخه بازار 

تاکيد کرد.
این نشســت در ادامه جلسات هم اندیشی 
مجلس در حوزه اقتصادی و با موضوع پيگيری 

حل مشكلات ارزی در کشور برگزار شد.
قاليباف با بيان اینكه چرخه توليد و صادرات 
غيرنفتی باید رونق پيدا کند، گفت: با توجه به 
افزایش نرخ ارز باید شرایطی فراهم شود که از 
صادرکنندگان کالاهای غيرنفتی حمایت شده 
و برای حل مشــكلات آنها برنامه ریزی شود تا 

ارز حاصل از صادرات وارد چرخه بازار شود.
رئيس  مجلس شــورای اسلامی در ادامه بر 
ضرورت تشكيل جلســه مشترک بين روسای 
کميســيون های اقتصادی مجلس و بخش های 
مربوطــه در دولت جهت حل مشــكلات ارزی 

کشور تاکيد کرد.
لازم به ذکر است در نشست مذکور جمعی 
اقتصادی مجلس  از نمایندگان کميسيون های 

نيز حضور داشتند.
دیدار سفیر قطر با رئیس  مجلس

خبر دیگر اینكه محمدباقر قاليباف رئيس 
 مجلس شورای اسلامی صبح دیروز در دیدار با 

محمد بن حمد الهاجری سفير قطر در تهران، 
ســطح همكاری های سياســی ایران و قطر را 
مناسب دانست و گفت: بدون شک حربه اعمال 
تحریم ســعودی عليه قطر، تصميم نادرســتی 
اســت؛ این رفتار نادرست و یک جانبه گرایانه را 
آمریكا هم عليه برخی ملت ها اعمال کرده است.

وی ضمن تاکيد بر لزوم افزایش همكاری های 
اقتصادی بين دو کشور، اظهار کرد: انتظار می رود 
دو کشــور به فرصت ها و همكاری های اقتصادی 

مشترک توجه بيشتری داشته باشند.
رئيس  مجلس در ادامه با  اشــاره به امنيت 
منطقــه خصوصــاً خليج  فــارس، گفت: بدون 
شــک امنيت منطقه خليج  فــارس با همكاری 
جمعی کشــورهای همســایه محقق می شود. 
هرگاه کشــورهای بيگانه خصوصاً آمریكایی ها 
در منطقه ای حضور داشــتند، ســبب افزایش 

ناامنی شده اند.
وی با اشــاره به اهميت همكاری فرهنگی 

و نيــز همكاری های مشــترک افزود: همكاری 
کشــورهای اســلامی در زمينه هــای مختلف 
فرهنگی از جمله گردشگری مورد توجه ماست.
رئيس  مجلس در پایان از رئيس  مجلس قطر 
برای سفر به جمهوری اسلامی ایران دعوت کرد.
محمد بن حمد الهاجری نيز در این دیدار 
ضمن تبریک انتخــاب آقای قاليباف به عنوان 
رئيس  مجلس شــورای اسلامی، از شروع به کار 
دور جدید مجلس شورای اسلامی در ایران ابراز 

خرسندی کرد. 
وی بــا تاکيــد بر اهميت اســتمرار روابط 
پارلمانی فيمابين، مناســبات دو کشــور را در 

همه زمينه ها حائز اهميت خواند. 
در این دیدار برخی از مســائل مورد علاقه 
فيمابين مــورد بحث قرار گرفت. در این دیدار 
همچنين سفير قطر تابلوی صنایع دستی کشورش 
 را به رسم یادبود به رئيس  مجلس شورای اسلامی

تقدیم کرد.

اقتصــادی مجلس  رئیس کمیســیون 
می گویــد با اینکه هــدف اصلی اصل ۴۴، 
کاهش تصدی گری دولت در اقتصاد است، اما 
تاکنون فقط 1۸ درصد واگذاری ها، به بخش 

خصوصیِ واقعی، رسیده است.
محمدرضا پورابراهيمی در برنامه گفت وگوی 
ویژه خبری شبكه دوم سيما گفت: با اولویت بندی 
اهدافــی همچون کاهش تصدی گــری دولت در 
اقتصاد کشــور می باید شاهد افزایش سهم حضور 
مردم در این بخش باشــيم، امــا در گذر زمان و 
اجرای اصل 44 )قانون خصوصی ســازی( شاهد 
تصدی گری نهاد ها و شــرکت هایی هستيم که در 
اصل توســط دولت مدیریت می شود، اما در ظاهر 
به عنوان نهاد های عمومی ناميده می شــوند. این 
بدان معناست که واگذاری به طور کامل به بخش 

خصوصی انتقال پيدا نكرده است.
پورابراهيمی اصلی ترین ایراد اجرای اصل 44 
را واگذاری هــای دولتی بــه بخش هایی که عملًا 
غيرخصوصی هســتند عنوان کرد و افزود: عملًا 
فقــط 1۸ درصد واگذاری هــا به بخش خصوصی 

رسيده است.
یاسر جبرائيلی رئيس مرکز ارزیابی و نظارت 
راهبردی اجرای سياســت های کلی نظام نيز در 
ادامه گفت: شــتاب بخشــيدن به اقتصاد ملی، 

گســترش مالكيت در ســطح عمومــی، ارتقاء 
کارایی بنگاه های اقتصادی، افزایش رقابت پذیری 
اقتصاد ملی، افزایش سهم بخش های خصوصی و 
تعاونی ها، کاستن بار مالی دولت، افزایش سطح 
عمومی اشــتغال و تشــویق مردم به پس انداز و 
افزایش درآمد خانوار، اهداف تعيين شده از سوی 
مقام معظم رهبری برای اجرای اصل 44 است که 
طبق گزارش های ۶ ماهه وزارت اقتصاد هيچ یک 

از این اهداف محقق نشده است.
جبرائيلی اصلی ترین علت تحقق نيافتن این 
اهداف را درگام اول حل نشــدن تكليف دولت و 
بازار عنوان کرد و افزود: متاسفانه نقش دولت پس 
از خصوصی سازی چندان معلوم و مشخص نيست.
پورابراهيمــی نيــز در ادامــه نقــش دولت 
درخصوصی سازی گفت: تازمانی که بخش خصوصی 
واقعی وجود نداشــته باشــد مدیریت اقتصادی 
همچنان در دست دولت خواهد بود و تصدی گری 
خصوصی پدید نخواهد آمد. دولت در ظاهر همه 
مالكيت ها را واگذار کرد، اما همه مدیریت ها توسط 
دولت اجرا می شود، این درحاليست که تا پيش از 
این، وقتی دولت مالكيــت و مدیریت را به عهده 
داشت، حس دلسوزی بيشتری هم به چشم می آمد. 
اما حالا چيزی از دلسوزی و اهميت وجود ندارد.

پورابراهيمی با بيان اینكه دولت ها خواسته یا 

ناخواسته در مقابل کوچک سازی خود عكس العمل 
نشــان می دهند، ادامه داد: عملكرد دولت اینگونه 
بوده که در ظاهر بــه تغييرات تن داده اند، اما در 
باطــن و عمل، هر آنچه به ناکارآمدی دولت دامن 

می زد به قوت خود باقی می باشد.
جبرائيلی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره 
به بيانات مقام معظم رهبری و آموزه های اسلامی 
درخصوص نقش دولــت در اقتصاد گفت: وظيفه 
دولت این نيســت که خصوصی ســازی و سپس 
مدیریت را رها کند، دولت در اجرای اصل 44 نقش 
ناظر هادی و حامی دارد. دولت اگر شــرکت ها را 
به بخش خصوصی واگذار و نقش ناظر را ایفا کند 

درآمد بيشتری خواهد داشت.
جبرائيلــی در برنامه گفت وگوی ویژه خبری 
افزود: مــا اگر راهبرد اتصال بخش خصوصی را با 
همسایگان 15گانه دنبال کنيم موفق تر خواهيم 
بود، چون اگــر منافع بخش خصوصــی ایران و 
همسایگان را گره بزنيم کشور ضدتحریم می شود. 
خصوصی سازی در سياســت های کلی اصل 44 
به معنای رهاســازی نيســت و باید یک سياست 
صنعتی تدوین کنيم و تكليف اقتصاد کشــور را 
مشــخص کنيم. در حال حاضــر حدود پنج هزار 
شــرکت دانش بنيان در کشور داریم و تسهيلاتی 
که به این شرکت ها داده می شود با نياز های کشور 

ارتباط برقرار نمی کند.
وی افــزود: قانــون اصــل 44 و مقــررات 
اهــداف و  تأمين کننــده  آیين نامه هــای آن  و 
سياست های کلی نيست و خلأ های بزرگ قانونی 
در آن دیده می شود که در تكاليف هست، اما در 

قانون نيست.
محمدرضــا پورابراهيمی رئيس کميســيون 
اقتصادی مجلس در بخش دیگری گفت: مجلس 
بر اساس قوانين موضوعی که در دستور کار است 
دولت را در ریل تصميم گيری قرار می دهد و یكی 
از مســائلی که در سال های اخير در مجلس مورد 
پيگيــری قرار گرفت قانون بهبود فضای کســب 

و کار بود.
وی درباره قانون بهبود فضای کســب و کار 
گفت: در حوزه بخــش دولت و مجموعه الزامات 
ایــن بخش حــدود 50 درصــد از تكاليف دولت 
اجرایی شــده است و گزارش آن در مجلس و هم 
در کميسيون اقتصادی تصویب و به صحن علنی 
هــم آمد که در روز های پایانی مجلس دهم انجام 
نشد. اگر دولت کاهش تصدی گری در اقتصاد داشته 
باشــد به نفع کشور است و این باور را در دولت ها 
باید ایجاد کرد. در حال حاضر گزارش های نظارتی 
برای آسيب شناســی حوزه قوانين و بهبود آن در 

اختيار مجلس است.

با حضور قالیباف؛

نشست مشترک مجلس و وزارت صمت 
درباره مشکلات ارزی برگزار شد

پورابراهیمی، رئیس کمیسیون اقتصادی:

فقط 1۸ درصد واگذاری ها، به بخش خصوصیِ واقعی رسیده است

معاون پارلمانی رئیس جمهور با  اشــاره 
اخیر سبب شد  بازگشــایی های  اینکه  به 
که شــرایط نسبت به قبل کمی تغییر کند، 
گفــت: همه باید با کرونــا زندگی کنیم و 
برنامه ریزی ها باید بر اساس شرایطی باشد 

که الآن کرونا تحمیل کرده است. 
به گزارش خبرگزاری تســنيم از یاســوج، 
حســينعلی اميری، در نشســت ویدئوکنفرانس 
با ستاد مدیریت پيشــگيری و مقابله با ویروس 
کرونــای کهگيلویه و بویراحمد اظهار داشــت: 
به طور قطــع، اگر در هر موضوع اجتماعی و این 
بحران همراهی مردم نباشد، هرچقدر هم خوب 

برنامه ریزی و مدیریت شــود، اثربخشــی لازم را 
نخواهد داشت.

معاون پارلمانی رئيس جمهور گفت: با توجه به 
شرایط جدید پيش آمده متأسفانه در برخی مناطق 

شاهد ابتلای بيشتری به ویروس کرونا هستيم.
وی بــا تأکيد بر اینكه تاکنــون هيچ دارویی 
برای کنترل ویروس کرونا کشف نشده و سازمان 
بهداشــت جهانی نيز معتقد است که در شرایط 
حاضــر نمی توان پایانی را برای این ویروس اعلام 
کرد، ابراز کرد: همه دنيا درگير این بيماری هستند 
با وجود این، نظام ما نسبت به خيلی از کشورهای 
مدعــی دنيا، با همكاری مردم از عهده مدیریت و 

مقابله با ویروس کرونا خيلی خوب برآمده است.
معــاون پارلمانی رئيس جمهــور بيان کرد: 
زیرســاخت هایی که در سال های اخير در بخش 
بهداشت و درمان ایجاد شد در این شرایط بحرانی 
توانست به نحوی عمل کند که ما مشكلی نداشته 
باشــيم در حالــی که خيلی کشــورهای مدعی 
و پيشــرفته با شرایط ســختی روبه رو و در آمار 
ابتــلا و مرگ ومير و کمبود تخت با بحران جدی 

روبه رو هستند.
وی عنوان کرد: یكــی از دلایلی که در 10 
روز اخيــر آمار مبتلایان افزایش یافته و یا برخی 
استان ها و شهرستان ها در وضعيت هشدار یا قرمز 

قرار گرفته است به خاطر سهل انگاری  در رعایت 
دستورالعمل ها بوده است.

معــاون پارلمانــی رئيس جمهــور از مردم  
خواســت از ســفرهای غيرضــروری خودداری 
کنند و اگر مجبور هســتند سفر کنند، به رعایت 

دستورالعمل ها توجه جدی داشته باشند.
اميری با تأکيد بر استفاده از ظرفيت فضای 
مجازی برای جلوگيری از انتشــار ویروس کرونا، 
عنــوان کــرد: اميدواریم مردم بيــش از پيش 
دستورالعمل های بهداشــتی را رعایت کنند که 
دولت مجبور نباشــد محدودیت هــای قبلی را 

برگرداند.

اعتراف معاون رئیس  جمهور به افزایش شیوع كرونا پس از بازگشایی ها

به  با  اشــاره  تکاپو  مدیر طرح ملــی 
سودجویی بیش از ۲۰برابری دلالان خارجی 
از زعفران ایرانی اظهار کرد: هر کیلو زعفران 
ایرانی را 3۰۰ دلار می خرنــد اما به قیمت 

حداقل 7 هزار دلار می فروشند.
رضا تازیكی در گفت و گو با خبرگزاری مهر با 
بيــان اینكه قيمت زعفران صادراتی ایران از چهار 
هزار دلار در 10 سال پيش به ۳00 دلار در سال 
۹۹ رسيده اســت، گفت: متأسفانه هم اکنون هر 
کيلوگرم زعفران صادراتی ایران به طور ميانگين با 
نرخ بين ۳00 تا حداکثر 400 دلار صادر می شود.

وی اضافــه کرد: این در حالی اســت که در 

ســال های 1۳۸۸ تا 1۳۹0، هر کيلوگرم زعفران 
ایرانــی بين چهــار هزار تا پنج هــزار دلار صادر 
می شد. از طرفی، قيمت نهایی خرده و عمده فروش 
زعفران در بازارهای جهانی از سال 1۳۹0 تاکنون 
بين پنج تا هفت هزار دلار در هر کيلوگرم زعفران 
بوده و هيچ تفاوتی در قيمت نهایی زعفران اتفاق 

نيفتاده است.
به گفته این مسئول، مصرف کننده نهایی در 
بازارهــای بين المللی زعفــران ایرانی را به قيمت 
هر کيلوگرم بــالای 100 ميليون تومان دریافت 
می کند، در حالی که هر کيلوگرم زعفران در ایران 
به زحمت به 10 ميليون تومان می رسد. در واقع 

سود اصلی زعفران ایران به جيب دلالان بين المللی 
زعفران می رود.

تازیكــی توضيح داد: یكی از مهم ترین دلایل 
این موضوع، آن است که عمده خریداران خارجی 
زعفــران ایرانی، در واقع ایرانيان خارج از کشــور 
هستند که زعفران را از صادرکنندگان این محصول 

به صورت ریالی خرید می کنند.
وی ادامه داد: تدبير و سياســت گذاری برای 
رفع این مشــكل از آنجا دارای اهميت اســت که 
فروش زعفران به صــورت دلاری و به قيمت های 
واقعی، اولاً موجب افزایش چشمگير قيمت و ارزش 
زعفران صادراتی کشور به ميزان حداقل 10 برابر 

فعلی می شــود و از طرفی موجب افزایش ارزش و 
ســود در تمام زنجيره ارزش زعفران از مزرعه تا 

صادرات خواهد شد.
مدیر طرح ملی تكاپو با  اشــاره به راهكارهای 
پيشنهادی در این حوزه افزود: راهكار کوتاه مدت، 
افزایش سقف تعهد ارزی برای صادرات هر کيلوگرم 
زعفران به ســه هــزار دلار و راهــكار ميان مدت 
و بلندمــدت، تقویــت و ایجاد کنسرســيوم های 
مشترک صادراتی متشكل از شرکت های صاحب 
نشــان صادراتی و حمایت از حضور در بازارهای 
بين المللی و زنجيره فروش به صورت خرده فروشی 

زعفران است.

سودجویی بیش از ۲۰برابری دلالان خارجی 

زعفران ایران را 3۰۰ دلار می خرند 7۰۰۰ دلار می فروشند

سرویس اجتماعی- 
ایــن روزها نام یک مــرد جوان در 
رسانه ها و فضای مجازی به عنوان قهرمان 
یک حادثه تلخ مطرح اســت، جوانی که 
نشان داد راه پهلوانان و جوانمردان در این 

سرزمین هرگز خالی نخواهد ماند.
حادثه انفجار و آتش ســوزی در کلينيک 
ســينا در شمال تهران که منجر به جان باختن 
1۹ تن از هموطنانمان شد، در کنار همه تلخی 
ناگواری که همراه خود داشت، قهرمانی بی ادعا 
و پاک دل را به مردم معرفی کرد که با ایثار و 
جوانمردی خود جان تعدادی از حادثه دیدگان 

این آتش سوزی را نجات داد.
»عنایت آزغ« جوان دســتفروش ۲۹ ساله 
اهل روستای باوج ابوالفارس شهرستان رامهرمز 
اســتان خوزستان که در نزدیكی این کلينيک 
بساط دستفروشی خود را برای کسب رزق حلال 
پهن می کرد، در شب حادثه انفجار و آتش سوزی 
این کلينيک با شنيدن صدای کمک خواهی و 
فریاد زنــان و کودکانی که گرفتار دود و آتش 
شده بودند، رسم مردانگی را به جا آورد و با رها 
کردن بساطی که شاید همه زندگی مادی او بود 
با شــجاعت و غيرت دل به آتش زد و توانست 

11 زن و کودک را نجات دهد.
این جــوان خوش غيــرت در جریان این 
فــداکاری دچار جراحت و صدماتی هم شــد 
که سوختگی و 11 بخيه دستش و جای زخم 
شيشــه های شكسته شده در پایش شاهد این 

دلاوری است.
اقــدام خــود  ایــن  علــت  دربــاره  او   
می گوید:»غيرت من اجــازه نمی داد که وقتی 
عده ای زن و کودک فریاد کمک سر می دادند 
و در آتش بودند نسبت به آنها بی تفاوت باشم.«
امــا این جوان قهرمان کــه بزرگی روح و 

عظمت انسانيت خود را در جریان امدادرسانی 
به هموطنانش به نمایش گذاشت در پاسخ به 
این ســؤال که چه آرزویی دارد؛ گفت: اول از 
همه آرزو دارم رهبر انقلاب را ببينم، این واقعاًً 
آرزوی دیرینه من اســت؛ دوم اینكه بتوانم در 
ســپاه قدس باشم و به مردم خدمت کنم و راه 
شــهيد ســليمانی را ادامه بدهم چرا که واقعاًً 

ایشان را خيلی دوست دارم.«
امــا نكته ای که نباید از آن غافل شــد و 
تلنگری برای مســئولان کشــور است، اینكه؛ 
وقتی یک جوان روستایی که نه جای مناسبی 

بــرای اقامــت و زندگی دارد و نــه کاری جز 
مهاجرت و دستفروشی در پایتخت و شدیدترین 
فشارهای اقتصادی را نيز تجربه کرده است به 
جای فاصله گرفتن از منویات نظام، این چنين 
به رهبر کشور و سردار سليمانی عشق می ورزد 
به این معنی اســت که مــردم نجيب و وفادار 
کشــورمان در لایه های مختلــف به انقلاب و 
ارزش هــای آن اعتقــاد و علاقــه دارند و این 
مسئولان هستند که باید قدردان این وفاداری 
بوده و در مســير خدمت بــه آنها کم کاری و 

کوتاهی نكنند.
نكتــه دیگر اینكه جا دارد چنين قهرمانان 
واقعــی و ارزشــمندی را با معرفــی از طریق 
رســانه ها، فضای مجازی و ورود به کتاب های 
درسی جایگزین قهرمانان کاغذی و افسانه ای 
غربــی و نامانــوس با فرهنگ خــود کنيم که 
متأســفانه این روزها در سایه غفلت مسئولان 
فرهنگی و برخی خانواده ها بخش زیادی از ذهن 
و باور کودکان و نوجوانان ما را تسخير کرده اند.

گفتنی اســت، شــهردار تهران در جریان 
تقدیر از این جوان رامهرمزی به وی پيشــنهاد 
داد با پشت سرگذاشــتن آزمون به اســتخدام 

آتش نشانی درآید.

دیدار رهبر و ادامه دادن راه شهید سلیمانی
آرزوی »عنایت آزغ«؛ قهرمان حادثه کلینیک سینا

رئیس سازمان بازرسی کل کشور ضمن 
ارائه گزارشی از وضعیت بازار مسکن گفت: 
سازمان بازرسی پیگرد ترک فعل های صورت 

گرفته را در دستور کار خود قرار داده است. 
به گزارش گروه قضایی فارس، حجت الاسلام 
والمسلمين حسن درویشيان، رئيس سازمان بازرسی 

کل کشور در جلسه شورای عالی قوه قضائيه به ارائه 
گزارشی از وضعيت بازار مسكن پرداخت.

وی گفت: در حوزه مسكن برخی ترک فعل ها 
در انجام تكاليف قانونی از سوی مسئولان ذی ربط 
در سال های گذشته، از جمله بی توجهی به ساخت 
مســكن ارزان قيمت، بازســازی بافت فرســوده و 

راه اندازی ســامانه های قانونی، زمينه ســاز شرایط 
کنونی این بازار اســت که سازمان بازرسی پيگرد 
ترک فعل های صورت گرفته را در دستور کار خود 

قرار داده است.
پيش از این محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی 
گفته بود: دو ميليون واحد مسكونی بدون استفاده 

در کشــور وجود دارد که اگــر این واحدها در بازار 
عرضه شوند بی تردید گشایشی در زندگی مردم و 

کسب وکارها به وجود خواهد آمد.
وی خاطرنشان کرده بود: ماليات بر خانه های 
خالی شاید عدد بزرگی به لحاظ مالياتی نباشد ولی 
عدالت اجتماعی در پرتو این مهم اتفاق خواهد افتاد.

ورود جدی سازمان بازرسی كل كشور به بازار مسکن


